
  

 

 
 
 
 
 
 
 

 

 שבת שלום!

 0362עלון      alonafikim@afikim.org.il 0208בפברואר  81א, “אדר תשפ‘ ו

 מין  עץ  
 

 אדם בונה מכל חסרונותיו

 המתפרשים לו בחיוב ובנהיר

 עולם.  -ארמון  

 קן אפשרויות לחיות עם קורותיו

 ולהכיר

 בלב הערפל את האני בים הזרויות שבו נשטף.

 

 כי מי נתן לו ייפוי כוח

 להיות, להדמות דוברם

 -של עץ או של ענן 

 ובאומרו זמיר האם אמר דבר?

 

 מן הקדמון שבלקחים, עזות ומלקוח.

 קנייה במשיכת עולם

 אל הזיות הנגזרות במידתן

 והשבות תמיד

 אל פי השר.

 

 ל לאמור:“מה עמוקה תמימות זקנינו ז

 מין עץ

 מין בעל חי

 או מין צפור. 

 יחיאל מר                                
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 חודש אדר
 

 בלי להרגיש כבר הפציע חודש אדר. המשמעות היא שעברה חצי שנה, הזמן רץ ואנחנו עוד רגע ... בפסח.
                                          פורים בפתח. גשם יורד לסירוגין. הקור והחום מתחלפים ביניהם.                                                                    

ממשיך להיות ירוק, מתרחשת פריחה יפה של פרחי חורף בכל מקום, ומתחילים להרגיש את פעמי האביב, 
 אולי כי פתאום הימים קצת מתארכים.

בכל נקודה אסטרטגית, למשל בעמק  שלנו, כשאתה משקיף למרחקים, המרכיב העיקרי הוא ירוק. 
פתאום אתה מוצא את עצמך מאוהב בצבע הזה ומתפלל שהוא לא יעזוב אותנו עם התקדם הזמן. כל מיני 

שטחים צהובים ויבשים הפכו להיות ירוקים בחורף הזה. במקומות שונים צמחו "דשאים" "איים 
ירוקים" במקומות שבדרך כלל אינם מטופחים ועכשיו הם בצבע ירוק חזק, למרות שכולם יודעים 

שימיהם ספורים, אבל נכון להיום הם מרגיעים ומשובבי כל נפש, כמו ליד ביתנו. גם העצים בשלכת לא 
מצליחים להחליש את עצמת הצבע הירוק, לא חומרי בנייה ולא סתם גרוטאות. לא סתם צמח המושג 

 "ריאות ירוקות" המשיבות נפש בכל מקום שהוא הכול, אבל לא ירוק.
ואם דברנו על ירוק , כבר שנה שהצבע הזה הוא משאת נפש  אבל לא רק בהיבט של הנופים הסובבים 

אותנו. ירוק הפך להיות הסמל לאיכות בריאותנו. אם אנחנו חיים באזור נטול קורונה אנחנו ביישוב ירוק. 
אם התחסנו פעמיים הרי ששפר עלינו גורלנו ונהיה זכאים לדרכון הירוק שיפתח בפנינו דלתות לכול מקום 

                                   ואירוע.                                                                                                                      
מי חשב פעם שהצבע הירוק יפתח סגרים או חלילה היעדרותו תגרום לסגרים.                                                      

 השאלה אם אנחנו מרגישים ירוק? 
 השאלה אם הדרכון הירוק יוכל להשיב לאנשים את עולמם שקרס? 

 ס שנמחקו לזמן כה רב?“השאלה אם הדרכון הירוק יוכל להשיב לילדים את ימי ביה
 השאלה אם הדרכון הירוק יוכל להשיב חיים לאלה שהלכו מאיתנו?

 השאלה אם הדרכון הירוק יוכל לאפשר יחזיר לדור שלם את שמחת החיים שאבדה לו?
 השאלה אם הדרכון הירוק יוכל להעלות חיוך לכל אלו שמאסו בשלטון ומוביליו?

 השאלה אם הדרכון הירוק יחזיר את המדינה למסלול תקין, צודק, ומטיב?
 השאלה אם הדרכון הירוק יוכל לשחררנו לנצח מהמסכה האיומה שבולמת כל נשימה וכל חיוך?

 
 השאלה אם הדרכון הירוק יוכל להשיב לאפיקים שלנו את שגרת החיים שלה?

 ס, התרבות תחזור לימיה הטובים?“חדר האכילה ייפתח, כל הילדים ישובו לביה
 האם נחוג את פורים? את פסח? והחג שבחגים יום העצמאות?

                      האם שושנת יעקב תוכל להיות צהלה ושמחה?                                                                                        
                         ועוד שאלות כהנה וכהנה......                                                                                                  

 מי חשב שהאדום והצהוב והירוק ייהפכו לסמלים כל כך משמעותיים להווה לעבר ולעתיד שלנו?
 עפרה                                                                                                                         

 
 פורים בשער.........                                                        
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 שנים הייתה במותה.  42היום אנו מלווים למנוחת עולמים את חברתנו אסתר לופטין ז"ל. בת 

 שנים חברה בקיבוץ אפיקים. אחרונת הדמשקאיות שלנו. 36
בביירות שבלבנון, להוריה מרים ודוד לבית חלווה. האב עבד במכס ובעקבות עבודתו  8403אסתר נולדה בשנת 

עברה המשפחה לדמשק שבסוריה, שם חוו חיים שלווים במסגרת הקהילה היהודית הענפה והפעילה, והשכנים 
 המקומיים. היה להם קשר קבוע עם מורים ופעילים חברתיים מישראל, שארגנו קבוצות צעירים לעלות לישראל.

צבי בראש מפעל עליית הנוער מדמשק יחד עם רבקה ברזמן -של המאה שעברה, עמדה רחל ינאית בן 22-בשנות ה
)אחותה של ליזה ברזמן(. הן שכנעו את ההורים לשלוח את ילדיהם במסגרת עליית הנוער למסגרות חינוכיות 

 ישראל.-בארץ, שיכוונו אותם להיות "חלוצים" בארץ
 לישראל. קודם לכפר הנוער שפייה, ואחר כך עברה למשק הפועלות  83-כך הגיעה אסתר, בת ה

"אבל כאן בכיתי מרוב געגועים להורים".   לאחר  -סיפרה אסתר  -תקווה. "שכנעו אותנו לעלות ארצה" -בפתח
 כשנתיים של התנסות בעבודה ובגיבוש חברתי, הגיעה העת לצאת להגשמה.  

, לקיבוץ אפיקים, כשמדריך הקבוצה היה ישראל חפש. 81הגיעה קבוצת "איתנים", בנים ובנות בני  8423בשנת 
"התרשמתי מאד מאווירת הכפר והדשאים הירוקים, אבל קיבלנו שוק ממזג האוויר הלוהט" סיפרה אסתר. 

"העבודה הייתה קשה, והחיים היו כל כך שונים מאלה שידעתי קודם".. אבל כשחברי הקיבוץ הוותיקים הזמינו 
זה מאד הרשים אותה. ועוד התרשמה אסתר מאד מבחור  -אותם לנוח בצהריים בחדריהם, עם המאוורר שלהם 

צעיר, בלונדיני ונאה, שהיה שומר השדות, רכוב על סוסה ומסייר סביב המחנה. קראו לו צבי, והקשר ביניהם 
התהדק והבשיל לנישואים. כשהגיעה זמנה של הקבוצה להתגייס לפלמ"ח, נשארו בקיבוץ רק שתי חברות: אסתר 

 שהתחתנה עם צבי, וידידה שהתחתנה עם חיים.
 מירה, לאה, גילה ואיריס. -כאן, באפיקים, בנו אסתר וצבי את ביתם וכאן נולדו בנותיהם 

ילדים ואחר כך במשך שנים, במטבח הכללי. "לא יכולתי לקחת על עצמי תפקידים" -אסתר עבדה תחילה במטבח
התנצלה אסתר. יותר  -צבי היה נהג, ואני נשארתי רוב הזמן לבד עם הבנות, אבל כן הייתי סדרנית עבודה" 

מאוחר עברה אסתר לעבוד במתפרה. ידיים טובות היו לה מנעוריה, והיא בחרה להתמקצע וללמוד תפירה. לאורך 
 שנים נהנתה אסתר מעבודתה, גם מבחינה מקצועית וגם מהיחד החברתי.

"החיים ללא הורים ובני משפחה היו לא קלים וכשחברי הקבוצה עזבו, נותרתי כמעט לבד. הבנתי שאני חייבת 
 סיפרה אסתר. -להתחבר לאנשים כדי להרגיש טוב, והיום אני מאושרת בחלקי ושמחה שנשארתי באפיקים" 

 אסתר הייתה בחורה עליזה שאהבה לצחוק, לשמוח בחגים עם כולם, לטייל עם חברים ולארח בביתה.
אך יותר מכל הייתה אשת משפחה. מבשלת מעולה, תופרת וסורגת מחלצות לבנות וכמובן לנכדים, ומאד מאד 
אוהבת את בני משפחתה. כשגדלו הבנות והקימו משפחות משלהן, שמחה אסתר עמן ועם הנכדים, אך היה לה 

קשה עם ה"קן שהתרוקן". כשצבי נפטר ואסתר התאלמנה, הבדידות לא הייתה קלה. חזרתה של איריס לאפיקים 
 הייתה מאד משמעותית עבורה.

האם שכמעט לא -כשיצאה אסתר לפנסיה, הצטרפה לחוגים ב"ביתנו". היא בחרה בחוג לערבית כדי לחזור לשפת
היה לה שימוש בחברה האשכנזית בקיבוץ. והיה החוג של איני עבאדי שעסק בטריטוריות מוכרות, והיה החוג 

 חמדה שכל כך  אהבה.-יד עם עילית, שבו יכלה אסתר להמשיך וליצור שכיות-למלאכת
עם הזמן השנים החלו להכביד. אסתר דאגה להחזיק את דירתה נקייה ומטופחת בכוחות עצמה ולבשל ולאפות 

 מטעמים במטבחה הקטן, ולארח חברים שייהנו מהם. אך מטבע הדברים זה כבר לא היה כמו פעם. 
 

           

 בית אפיקים אבל על מותה של חברתנו 
 

 ל“אסתר לופטין ז
 

ומשתתף בצערן של בנותיה: לאה, גילה, 
 מירלה ואיריס ובני משפחותיהן.

 
 !יהי זכרה ברוך
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 גם הבריאות כבר לא הייתה כמו פעם. איריס מאד מאד עזרה, ואחר כך נוספה גם קרול, המטפלת המסורה. 
 אסתר מצאה פינה חמה ותומכת ב"מייסדים", בפעילויות היצירתיות שבמקום, ובמפגש החברתי המעשיר. 

עברה אסתר לבית אשלים, וגם שם זכתה לטיפול מסור, תומך ומקצועי שעשה הכל כדי  -כשלא הייתה ברירה 
להקל ולרכך את מכאובי הגוף והנפש. הבנות ליוו וביקרו ועטפו בחיבוק גדול את אמא, והחיבוק הזה, האוהב 

 והחם, ליווה את אסתר עד הרגע האחרון.
מירה, לאה, גילה ואיריס, עם הנכדים, הנינים וכל בני המשפחה אבל בית אפיקים על מותה של  -עם הבנות 

 אסתר.
 יהי זכרה ברוך ותהא נשמתה צרורה בצרור חיינו.

אסנת בר                                    

 

 
 

 ל היא ספרה לי“לפני כמה שנים במסגרת יום ההולדת של אפיקים, ראיינתי את אסתר ואת הדברים הנ

 עפרה                                                                                                                                

 סבתאלה שלנו

את עוזבת אותנו עכשיו בגופך בלבד, אבל משאירה אותנו עם זיכרונות ילדות מתוקים ומלאים בצחוק ואהבה. 
כמה היינו מחכים להגיע בכל חופשת קיץ או חג לבקר אותך ולהנות מהאוכל שלך, והממתקים שהיו מחכים 

לנו במגירה. העמק כבר לא יהיה אותו הדבר כעת כשאת אינך, אבל תהיי בטוחה שהמורשת שלך, של נשים 
 אוהבות, חזקות, ממוקדות, וחריפות תמשיך עוד הרבה דורות קדימה. 

 לנצח אוהבים וזוכרים, הנכדים והנינים                                                                                        

 

בנות לופטין רוצות להודות לכל המנחמים בכל המדיות, לאלו שבאו, אפו, בישלו וחיממו לנו את הלב הכואב. 
 אין על החיבוק החם והתומך של הקיבוץ.

 תודה תודה מכל הלב.
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 ר ועד ההנהלה“דבר יו
 

 חברות וחברים שלום,
 הפעם אני בוחר לפתוח בנושא אישי שמלווה אותי בתקופה האחרונה.

)משנה אבות,  "כל מחלוקת שהיא לשם שמים, סופה להתקיים; ושאינה לשם שמים, אין סופה להתקיים."
 פרק ה', משנה י'ז(.

בתקופה האחרונה מתגברות המחלוקות, האם זה מכיוון שאנו קרובים לסבב בחירות נוסף? או שמא הקורונה, 
 הסגרים והמצב המורכב מעמידים אותנו במקום זה? או שאולי זה שילוב של השניים? 

סופו להצליח ולהתקיים. ויכוח רק לשם  -לשם שמיים -דיון אמיתי עם רצון להגיע לאמת או למציאת פתרון
הוויכוח או התנצחות לשם התנצחות, הינם ללא תוחלת ולא יביאו לפתרון. שיח פורה, גם אם הוא בעל ניחוח 

 הוא שיח מקדם. -חריף, שיח ללא שיקולים זרים או פניות אישית 
אחת מהמטרות העיקריות שהעמדתי לעצמי עם בחירתי לתפקיד, היא הובלה של שיח אחר, מכבד, פורה 

 ומקדם. אני מזמין את כולם, לקחת חלק בשינוי ולעזור לנו לקדם שיח אחר, שיח לשם שמיים.
 

 :0208מצורפים תקצירי ישיבות הוועד הראשונים של שנת 
  1.3..1.3ישיבה מיום  -ועד הנהלה

 אושר-02-02. אישור פרוטוקול 8
 דווח-. דיווח על מצב כספי של קרן השיוך ודמי כניסה להון אגודה0

בסכום של  0200-ו 0208הסדרת מגרשי חנייה בתוכנית עבודה לשנת  -תכנית לשימוש בכספי הון אגודה    
 אושר -אש"ח 622

 הוצג  -. דוח סיום עונה בבריכת השחייה6
 אושר -. קידום/האצת תהליך השיוך ותוספת משרה זמנית לאמיר רומנו )אמיר לא נכח(2

 משרה*** 12.-***אמיר בחר שלא לקבל את הצעת הוועד וימשיך לעבוד כנהוג ב
 

 1.3..32.3ישיבה מיום  -ועד הנהלה
 אושר -8-08. אישור פרוטוקול 8
 אושר -. עדכון מורשה חתימה0
 אושר -. תקציב נכסי אפיקים6
 

 1.3..13.3ישיבה מיום  -ועד הנהלה
 0-08. אישור פרוטוקול 8
 אושר -. אישור חופשה מיוחדת למשפחת לשם לתקופה של שנתיים0
 . פנסיה:6
אושר ועבר לאספה ולקלפי.  -אישור הרכב ועדת פנסיה ע"פ הפרוט הבא: אבנר פישביין מרכז הוועדה •

 אושר. מחפשים חבר נוסף. -אישור חברי ועדת פנסיה בוועד: מוטי קגנוביץ וסמדר אברהם
 דווח -דיווח שנתי על מגירות קרן המילואים •
(. 86.0, 86.8: אושרו השינויים כפי שהוצגו ויש לטפל בשני סעיפים )0208הצעה לעדכון  -0286הסדר פנסיה  •

 לאחר מכן ההסדר יעבור בדיקת עו"ד, ידווח לוועד כי הנושא טופל ויעבור לאישור האספה והקלפי
הוצג הדוח. הדיון בהמלצות הדוח יושלם לאחר שהנהלת הקהילה  -. דוח ביקורת בנושא מרפאת השיניים2

 תביא הצעה מסודרת בפני הוועד
 ניתן גם לעיין בפרוטוקולים המלאים הנמצאים על לוח המודעות במזכירות.

 שבת שלום   אמיר רומנו                                                                                                                      



6 

 

ל הקהילה“משולחנו של מנכ                    
 

 שנת הקורונה

 בדיוק לפני שנה, יומיים לפני מסיבת פורים, החלו ההגבלות.

איש בעולם לא ידע לצפות כיצד תראה השנה הקרובה, גם היום למרות כל מה שנעשה וכל מה שאנחנו יודעים 
 קשה עדיין לחזות כיצד יראה המאבק בנגיף, אבל ברור ש...הקורונה עוד כאן.

 מדובר במחלה קשה ומסוכנת.
 מניעת הדבקה, וניתוק שרשרת הדבקה. -השאיפה צריכה להיות

 דיווחים, שיתוף פעולה והרבה אחריות אישית. -האמצעים לעשות זאת הם

 בימים אלו, לשמחתנו, המשק חוזר להיפתח וההגבלות פוחתות.
 , ונשקול היטב את הדברים.0284גם אנחנו נחזור לקיים יותר פעילויות ואירועים, אבל... זה לא יהיה 

 אפיקים קיבוץ ירוק, גם המועצה האזורית ירוקה, זה נותן אפשרויות ומשרה אופטימיות.

פורים ופסח כבר מעבר לפינה... אם לא תהיה חו"ח התפרצות קיצונית ומהירה נוכל לחגוג יותר משנה שעברה, 
 אבל עדיין יהיו מגבלות וכללים שונים מימים רגילים.

 שנהיה בריאים.

 לחבר/ה ₪ 0,111 -1.3.פנסיה באפיקים 

 מהשכר הממוצע במשק. 224-הפנסיה בקיבוצים מוגדרת בכל שנה כ
 .₪ 2,830בשנה שעברה גובה הפנסיה עמד על 

עקב המשבר הכלכלי והאבטלה הגבוהה עלה השכר הממוצע באופן חד )השכר מחושב רק מבין אלו שממשיכים 
לעבוד(. עליה חדה של השכר הממוצע משפיעה על היבטים רבים. כתוצאה מכך הועברה חקיקה המקפיאה את 

הוכן טרם החקיקה הנ"ל  0208. תקציב הקהילה של אפיקים לשנת 0202כפי שהיה בשנת  0208 -השכר ההמוצע ב
 (.0.14ותוך ציפיה כי העליה בשכר הממוצע תהיה דומה לשנים קודמות )

ועד ההנהלה אישרר את עדכון גובה הפנסיה באפיקים בהתאם לתקציב הקהילה ולמרותש הדבר אינו הכרחי על 
לחודש לחבר/ ₪ 2,622גובה הפנסיה באיפיקים יהיה בסכום של  0208פי תקנות הרשם, אזי החל מתקציב ינואר 

 ה.

 

 סיום תקופת הנחה לחברים בגיל העבודה  -מס רשת בטחון

 מס רשת הבטחון באפיקים הוא מס אחיד. 0281החל מתקציב 
 לחודש. ₪ 12 -לחודש וחבר בגיל הפניסה משלם ₪ 812 -חבר בגיל העבודה משלם

קבוצה קטנה של חברי קיבוץ אשר הכנסתם נמוכה שילמה מס רשת  132.-בהתאם להחלטה שהתקבלה ב
 לחודש )בדומה לסכום ששילמו לפני שינוי שיטת המיסוי(. ₪ 59בטחון מופחת בסכום של 

 הייתה כי מס מופחת זה ינהג לתקופת מעבר של שנה אחת. 0281 -ההחלטה שהתקבלה ב

 במהלך השנים ביצעתי בדיקה פרטנית של הרשימה והמשכנו בנוהג זה.
לקראת שנה זו אנחנו מסיימים את הנוהג, וכל החברים בגיל העבודה ישלמו מס רשת בטחון בסכום אחיד של 

 .בהתאם להחלטה ₪ 329
 בקשות מיוחדות ניתן להעביר אלי ואנו נשקול אותם לפי פרמטרים של רשת בטחון בצוות רשת הבטחון.
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 החלפת דירקטור -"אורות חשמל" 

 לאחר שנים רבות בדירקטוריון החברה צביקה לשם ביקש לפרוש.
 הזדמנות טובה להודות לצביקה על המקצועיות בישיבות וההירתמות בכל שנדרש גם בפעילות עצמה.

מאחל לצביקה עוד שנים טובות של פעילות מעניינת ותורמת והמשך קשר פורה עם אורות חשמל גם ללא 
 הדירקטוריון.

בעקבות יציאתו של צביקה, מצטרף לדירקטוריון יוסי עזריה )בעלה של אייל ברניב(. המשפחה חזרה לאפיקים 
בקיץ האחרון והתקבלה לחברות לקראת בניית ביתם בשכונת גן בית. יוסי מנהל חברה בתחום התשתיות 

 שיהיה בהצלחה. -ואנרגיה סולארית ונתן הסכמתו לתרום מזמנו ומיכולותיו לאורות חשמל

 בימים הקרובים אנו משלימים גם חילופים בתפקיד יו"ר אורות חשמל.
 .בהצלחה -את תפקיד זה מבצע כחלק מנכ"ל הקהילה והחל מחודש מרץ יכהן בתפקיד קורן רביב

 שינוי שיטת ההרשמה -מעונות יום תשפ"ב

 תחת אגף מעונות היום פועלים בית התינוקות )תאנה( ופעוטון כלנית.

לקראת שנת החינוך הבאה שינו במשרד העבודה )האחראי על המעונות( את שיטת הרישום וכתוצאה מכך יוכלו 
 להירשם למעונות גם משפחות מחוץ לקיבוץ, ובמקרים קיצוניים אפילו על חשבון ילדי הקיבוץ.

התנועה הקיבוצית והמועצות האזוריות מקיימות שיח אינטנסיבי ומאבק בחלק ממרכיבי ההחלטה, אבל כבר 
 להירשם מוקדם!! -הדבר החשוב ביותר הואכעת ניתן לומר כי 

כל ילד שצפוי להיות בפעוטונים אלו יש להקדים ולהירשם עצמאית במערכת הממוחשבת של אתר מעונות היום. 
מומלץ להירשם עם מועד  -גם משפחות לפני לידה שמתכננות להכניס תינוק לבית התינוקות במהלך השנה

 קליטה משוער.

יו"ר החינוך יעדכנו באופן מפורט את המשפחות ועומדים  -מנהלת הגיל הרך ואמנון אביגדור -עדי ששון
 לרשותכם לכל שאלה ועזרה.

 פיתוח כבישים באזור הקיבוץ -גן בית

לאחר סיום של א' של התשתיות באזור מגרשים המגורים המתוכננים. מתחיל שלב הפיתוח בקטעים המחברים 
 בין הקיבוץ הוותיק לשכונת גן בית.

האזור שבין גן בית לשכונת הכ"ח, האזור שבין שער גן הממשיכים לכלביה,  -הפיתוח יהיה בשלושה מקטעים
 והאזור ליד מחסן יום העצמאות הישן.

הפיתוח התחיל במקטע שבין שכונת הכח לגן בית מתוך מטרה להשלים מקטע זה ראשון, לשפר תשתיות באזור 
זה ולצמצם מטרדים. באופן טבעי תקופת העבודה יוצרת אי נוחות ואנו עושים מאמצים שאלו יהיו פחותים ככל 

 הניתן.      מאחל לכולנו התחדשות מהירה.

 מיץ פטל

לאחר תקופת התארגנות ארוכה גם תכנונית וגם להשגת התקציבים, יחל בעוד כחודש שיפוץ מיץ פטל. השיפוץ 
 נעשה מתקציב המדינה )המשרד לפיתוח הכפר( והמועצה האזורית , עם השתתפות של אפיקים. שיהיה בהצלחה

 משפט סיום

העלון הנוכחי הוא העלון האחרון בו אני מדווח את דיווח מנכ"ל הקהילה, לאחר שלוש שנים וחצי בהן הקפדתי 
לדווח באופן שוטף בכל עלון, בהצלחה גדולה לקורן. בעלון הבא אסכם את התקופה בדיווח "ממעוף הציפור" 

 במטרה להמשיך ולדווח גם בעתיד על ההתקדמויות בהליך השיוך.

 החורף חזר, שתהיה שבת חמה ונעימה, אמיר כהן                                                                                    
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 עדכון מהמגזר העסקי
 ממש בימים אלו, לפני שנה בדיוק, נחתה עלינו משום מקום וללא שום הכנה מוקדמת, מגפת הקורונה. 

, זו עדין הייתה איזו מחלה מסתורית שמקורה בסין והיא פוגעת רק )או בעיקר( בדרום/מזרח 0202אז, בתחילת 
אסיה, ותהייה לא יותר מאשר עוד צרה סינית טיפוסית כגון ה"סארס" ושפעת העופות, ושתעלם עוד לפני 

 שמשהו מזה יגיע אלינו, אם בכלל... 

אותנו "פגשה" המחלה הזו בעיקר בשל הגבלות חמורות שיושמו אז בסין, ושגרמו להאטה עד כדי סגירה, של 
המפעלים שמייצרים עבורנו את הקלנועיות. אני בטוח שאף אחד לא יכול היה לשער אז, שבחלוף שנה, מחלה זו 

 תתפשט לממדי מגפה עולמית, שתגיע גם אלינו ושתשנה את חיינו מהקצה אל הקצה.

ברגע שהבנו והפנמנו את פוטנציאל המשבר המתהווה, מיהרנו לעדכן תחזיות, לתכנן חלופות ולהיערך בהתאם, 
בכל החזיתות. לשמחתנו, רוב רובן של התחזיות הפסימיות לא התגשמו בסופו של דבר וכפי שמוצג בגרף 

שלהלן, ניתן בהחלט לומר שאת השנה החולפת סיימנו בתוצאות יפות ביחס לתקציב המקורי וטובות בהרבה 
 מהשנה הקודמת:

מאחר ואנו עדין עמוק בתוך המשבר )שממשלתנו היקרה מתקשה בניהולו(, החלטנו לנקוט בגישה זהירה בהכנת 
 , ולהתאימו פחות או יותר לביצועי השנה שחלפה, כפי שמשתקף גם בגרף 0208תקציב 

 :0208להלן בקצרה חלק מהרקע, העקרונות והיעדים שנשקלו בהכנת תקציב נכסי לשנת 

 אפימילק
)צריך לזכור ששער החליפין לא "משחק" לטובתנו  0202במחזור המכירות הדולרי לעומת  824עליה של כ  •

 בזמן האחרון, ואנו מקווים לשיפור במובן הזה(
 834בגובה של כ  )EBITDA( רווח נקי לפני מס •
 הרחבת ההפצה באזורי הצמיחה של אפימילק: אירופה, ארה"ב וסין •
 (Afi-Collarפיתוח עסקי במדינות המרעה )חצי הכדור הדרומי( מבוסס על הקולר החדש של אפימילק ) •
 המשך פיתוח מוצרי הליבה כגון תגים, קולרים, תוכנה וכ"ו. •

 רכב חשמלי
 .0202-ברווח הנקי בהשוואה ל 624במכירות ושיפור של כ  024עליה של כ  •
 דגש על פעילות מקוונת תומכת מכירות בשווקים המובילים )אנגליה, אוסטרליה, ארה"ב ושוק מקומי( •

 השלמת פיתוח גרסאות חדשות לסקוטרים הקיימים •

 חיזוק הייצור ע"י טיפול בבעיות איכות בסקוטרים והכשרת יצרנים חלופיים שישמשו כגיבוי לקיימים.ה •
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 משק חקלאי:

החקלאות שלנו היא סה"כ יציבה ובמגמת צמיחה בשנים האחרונות, בעיקר בענפים המוגדרים אצלינו כ "רגלים 
 עיקריות" שהן רפת, בננות ואבוקדו.

 

טון. שמירה על לא פחות מ  6,322דונם ויבול צפוי של כ  222דונם נושא פרי לסה"כ  22עליה של בננות:  •
 מהיבול סוג א'. 324

: התמודדות עם עליית כמויות הצפויה בשוק )בננות החוף, גרנות(. העברת חדרי האבחלה אפיקי שיווק •
לשטחי רובד בתחילת הקיץ, ללא פגיעה בכושר ההבחלה. היערכות לאריזה ושיווק של כל יבול תמר 

 ברהי.

כתוצאה מהשגת הסכם חדש עם האוצר, מנגנון מחיר המטרה לא אמור להשתנות. התמודדות עם  רפת: •
 . בודקים דרכים להגדלת מכסת היצור השנתית.0202גלי חום קיצוני כפי שהיה במהלך 

 גד"ש ומטעים: •

 0202בסך השטח המניב וצפי ליבולים טובים ומחירים דומים ל  824: עלייה של כ אבוקדו. 

 תוצאות חקלאיות ומסחריות לדונם דומות לשנה קודמת, אך קצת פחות שטח מניב.אבטיח : 

 צפויה התאוששות והתייצבות במחיר לאחר שנתיים של ירידה.שקדים : 

 העתיד לא צופה גדולות ונצורות מגידול זה. בינתיים המטע נשאר, אך נשקלות חלופות לשטח זיתים :
 כל העת.

 רווח קל, בשלב זה המשך קיום המטע.לימון : 

 )לצערנו מטע זה לא משיא לנו רווח כבר כמה שנים והוא מיועד לעקירה באביב אור )קלמנטינה :
 הקרוב.

  :חיסול הדרגתי של כל שטחי המג'הול עקב חוסר היכולת להתמודד עם היתרונות היחסיים תמרים
המשמעותיים של הבקעה והערבה. מאידך, מיקוד יתר בזן ברהי שהוא ריווחי מאד ושישווק החל 

 מהשנה במלואו ע"י אפיקי שיווק.

 
 כלבייה:

 מיקוד בפוריות והמלטות, שצפויות  להיות חלק משמעותי ביותר מההכנסות. •

 אי וודאות לגבי קיום קייטנות, אם כי נערכים לכך, בעיקר לקראת החציון השני. •

 עם חזרה משוערת והדרגתית של מוסדות החינוך, עליה בהכנסות מפעילות זו בהשוואה לשנה קודמת. •
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 נדל"ן:

 

צפי לאובדן הכנסות בשל הנחות לנקלטים וגריעת נכסים לצרכי קהילה. מנגד ממשיכים השכרות מגורים:  •
 בהסבת מבנים למגורים שצפוי להעלות את ההכנסות, כך שלא צפוי שינוי בשורת ההכנסות התחתונה.

צמיחה משמעותית בהכנסות בשל עסקים חדשים שהחלו להניב שכירות באופן מלא השכרות עסקיות:  •
וכניסה צפויה של עסקים חדשים. מוסיפים לפתח את התחום העסקי בהתמקדות בייעודי לוגיסטיקה, 

 תעשייה ומלאכה, אשר הוכיחו עצמם כיציבים בעידן הקורונה.

 

הגרף שלהלן מראה את ההשפעה הגוברת של ההשכרות העסקיות על פעילות הנדל"ן של אפיקים ביחס להשכרות 
 למגורים. אנו צופים שמגמה זו תמשיך ואף תתחזק בשנים הבאות.

 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 פעילויות עסקיות אחרות:

הסתיימו כלל ההתקנות ושדרוגי תשתית. ההכנסות התייצבו על פי התקציב וצפויות להמשיך כך סולארי:  •
 בשנים הקרובות, כולל תזרים חיובי.

אש"ח. האתגר  222וסה"כ תרומה נקייה לאפיקים )כולל שכ"ד( של  0202רווח דומה לתוצאות מכון רישוי:  •
עיקרי הוא לשמר פעילות גבוהה בכח אדם נמוך, אנו מניחים שמחירי ותדירות הטסטים יישארו כפי שהיו 

 בשנה הקודמת.

אש"ח.  222שנה ראשונה שהמגזר מתוקצב תחת נכסי, ובתקציב חיובי של כ : )מגזר מזון(בטעם אפיקים  •
צופים יציבות בהכנסות למרות אי הוודאות בנושא הקורונה. ניהול קפדני בעיקר בנושא כ"א ומלאי. צפי 

 לחזרה לשגרה בחציון השני )כולל קבוצות(.

 

 ולסיום, כמה מילים על "עסקת אפימילק":

הנושא הנ"ל ממשיך להיות אקטואלי ובימים אלו אנו ממשיכים בתהליך שמשמעותו מכירת חלק מאחזקותינו 
באפימילק. בשלב הזה, מתנהל התהליך בדיסקרטיות הראויה ועם זאת, דירקטוריון נכסי, כמו גם וועד ההנהלה 

 של הקיבוץ, נמצאים במעגל העדכונים וקבלת ההחלטות באופן שוטף ומשתף.

 אנו מקווים שהנושא יגיע בקרוב להכרעת החברים.

 שבת שלום,

 ל המגזר העסקי“רונן קול מנכ
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 מישיבות ועדת תכנון האחרונות:
 

 מבנה האסבסטון )מאחורי המבצר( אושר להריסה:
ע"פ התב"ע, שטח זה מיועד לבניית בתי מגורים בעתיד. אנחנו רואים לנכון לנקות את השטח ממבנה זה 

 שהוא ישן מאוד, עשוי אסבסט מסוכן והינו מבנה ללא שימוש.

 מבנה בית החולים הישן שהפך להיות גלריה של שרקה אלרואי ז"ל: -59מבנה  
אחרי ערעור על החלטת הריסה,  0282תקופה ארוכה מאוד עומד המבנה נטוש ומפורק במרכז הקיבוץ. בשנת 

נבדקה האפשרות לשקם את המבנה עם "שימור אתרים" אך מאז דבר לא התקדם בגלל העלות המאוד 
גבוהה בשיקום. המבנה כרגע במצב קשה של ריקבון, ללא יסודות וסכנת התמוטטות. בתב"ע מבנה זה 

 מסומן להריסה ולכן, לאחר שנבחנו כל ההיבטים ראינו לנכון לאשר הריסת מבנה זה.

 :חניית טרקטורים במתחם אסיף
 אושר לביצוע חניה מסודרת עם מצע שלב ראשון ובהמשך אספלט.

 :39תא שטח בין כביש המערכת לבית 
אושר להתחיל בניקיון השטח משיחים בלבד והכנתו לחניה על פי התב"ע. בין החניה העתידית לקו מגרש 

 ישתלו שיחים חדשים כדי לשמור על פרטיות הדיירים. 82בית 
 יצטרכו לזוז לטובת החניה הציבורית. 0חניות מקורות שנמצאות מול מרכזית החשמל מס 

 :01-01חניה ליד בתים 
אזור זה של הקיבוץ נמצא עם המצוקה הכי קשה של חניות. חניה זו משרתת הרבה מאוד שכונות עם הרבה 

דיירים שהם חברים, תושבים וסטודנטים. ועדת תכנון תעשה פניה מסודרת למתכנן כבישים כדי לבדוק 
 האם התרחבות החניה לכיוון מערב )קומותיים( תיתן עוד מקומות חניה.

 דשא המסלול:
ביום ראשון החלו בהתקנת מערכת השקיה בדשא המסלול. מעולם לא הייתה מערכת השקיה בדשא זה ולכן 

זה כל כך משמח. דשא המסלול הינו מרכז מתחם הספורט באפיקים. ילדינו מבלים שם בבקרים בשיעורי 
 ספורט ובערבים במשחקי כדורגל.

 שתרמו לנו את כל הפרויקט.‘ נטפים‘תודה רבה לכל מי שדאג שזה יקרה ותודה ל

 :מיץ פטל
התחלת שיפוץ מיץ פטל תחל בעוד שבוע וחצי!!! לא יאומן שזה קורה... זמן השיפוץ ייקח בערך חודשיים. 

לפני תחילת השיפוץ אנחנו נפנה את רוב המתקנים הישנים למחסן זמני, עד שיותקנו שוב בגן הממשיכים, על 
פי תקן ותוכנית מסודרת. יהיו לנו חודשיים לא קלים ללא גן משחקים, דווקא בתקופה הנעימה של השנה, 

 אבל בסוף יהיה לנו גן משחקים חדש, יפה, מוצל ומואר ולכן נדרשת קצת סבלנות והבנה.

 
 שבת שלום
 אורית דומוביץ'
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 בריאות
 האם כדאי לי להתחסן?

 מהתושבים והחברים שמורשים להתחסן, זה לא אחוז נמוך אך גם לא גבוה 324באפיקים התחסנו רק כ 
ישנם אנשים המתלבטים אודות חיסון הקורונה, ותוהים אם כדאי להם להתחסן. התשובה עבורנו היא "בוודאי 

 שכן!", 
 חיסון הקורונה מפחית בצורה ניכרת את הסיכוי לחלות בקורונה 

החיסונים מנוטרים במעבדות, ומקבלים אישור רק במקרים בהם הם מפחיתים באופן משמעותי את הסיכוי 
 . 424לחלות בקורונה. על פי גורמי הבריאות, יעילות החיסון נגד הקורונה עומד על 

בהתבסס על ידע קודם אודות דרך פעולתם של חיסונים, מומחים מאמינים כי במקרה של הידבקות בקורונה, 
החיסון ימנע ביטויי מחלה קשים. כלומר, אצל הרוב הגדול של האוכלוסייה, במקרה של חולי אחרי קבלת 

 החיסון, המחלה תתבטא בצורה קלה. 
החיסון מגן לא רק על המתחסנים, אלא על סביבתם, ובמיוחד על אותם האנשים הנמצאים בקבוצות סיכון 

 לקורונה או אשר אינם יכולים להתחסן בעצמם. 
 חיסון הקורונה הנו דרך בטוחה לבנות הגנה 

מחלת הקורונה עלולה להיות קשה, עם תסמינים מסכני חיים ו/או תסמינים ממושכים. אין דרך לדעת באילו 
עוצמות המחלה תתבטא אצל כל אחת ואחת, או כמה אנשים נוספים ידבקו בגללך. חיסון הקורונה מסייע להגן 

 עליך ועל הסביבה על ידי יצירת נוגדנים המגינים עליך מפני המחלה, מבלי שתחלו או תחוו את המחלה. 
 החיסון נגד קורונה יהווה כלי משמעותי בעצירת המגיפה העולמית 

עטיית מסיכות והקפדה על ריחוק חברתי מסייעים בצמצום הסיכון לחלות בקורונה או להדביק אחרים, אך 
אינם מספיקים על מנת למגר את המחלה. שילוב של חיסונים עם קיום הנחיות משרד הבריאות להתגוננות מפני 

 נגיף הקורונה מקנה את ההגנה המרבית בפני המחלה, ומהווה הדרך היעילה ביותר להביא למיגורה.   
 מה הסיכון בחיסון? 

ממצאי השלב השלישי של הניסויים הקליניים של החברות פייזר ומודרנה, שכללו עשרות אלפי משתתפים, 
אמורים להרגיע את רוב החששות מפני החיסונים, שכן תופעות הלוואי שנמצאו בהם היו קלות וחולפות.  לגבי 

ניסיון של עשרות שנים במתן חיסונים מראה שתופעות לוואי משמעותיות  -החשש מתופעות ארוכות טווח 
 .שלהם מתגלות תוך חודשיים לכל היותר

 יתרונות למתחסן
משרד המשפטים עוסק בהכנת תקנות אשר יאפשרו למחוסני ומחלימי קורונה להיכנס למסעדות, לבתי קפה, 

לחדרי כושר, לבתי מלון ולמופעי תרבות. עם זאת, היועץ המשפטי לממשלה אביחי מנדלבליט ממתין להנחיית 
משרדי הבריאות והחינוך וקבינט הקורונה האם לתקן בחקיקה את החוק כדי לאלץ מורים להתחסן, אם הם 

 רוצים להמשיך לשמש עובדי הוראה. 
 בנסיעות לחו"ל למחוסנים תתאפשר כניסה למדינות בהסכם  ויהיו פטורים מבדיקת קורונה בחזרה לארץ 

 מחוסנים פטורים מבידוד גם אם נחשפו לחולה מאומת
 משרד החינוך שוקל לאפשר חזרה ללימודים לתלמידי הכיתות הגבוהות רק אם הם יתחסנו

 לכו להתחסן! תגנו על עצמכם על הוריכם על הקהילה שלנו . –אז קדימה צעירי אפיקים 
 

 עירית פורת / מנהלת אגף בריאות ורווחה
 

    הקורונה . פוריה מציע לציבור הרחב, בדיקה סרולוגית לאיתור נוגדנים לנגיף -המרכז הרפואי פדה
 

פוריה, ולבצע בדיקה סרולוגית לאיתור נוגדנים לנגיף -ניתן להגיע למרכז הרפואי פדה 12.4.41-חדש! החל מה
  הקורונה. הבדיקה מיועדת למחלימים או מחוסנים ומאפשרת לבדוק את רמת הנוגדנים שהתפתחו בגוף.

 
לדברי ד"ר טאלב חאג'וג, מנהל המעבדות: "מדובר בבדיקת דם פשוטה, ללא צורך בצום או הכנה מיוחדת, 

   המאתרת נוגדנים הנותנים לנו אינדיקציה יחסית לחסינות מפני המחלה.
פתחנו את השירות הנוסף לציבור כדי לתת מענה לאנשים שרוצים להיות רגועים ולדעת כיצד עליהם להתנהל. 

במקרה של תוצאה שלילית, המשמעות היא שלא נמצאו נוגדנים, כלומר הנבדק לא נחשף לנגיף הקורונה ומומלץ 
שיתחסן. על פי הנחיות משרד הבריאות נבדקים עם תוצאות בדיקה סרולוגית חיובית אינם נדרשים לבידוד 

  ל". ”במקרים של חשיפה או הימצאות ליד חולה מאומת או בחזרה משהות בחו
 

  והתוצאות מועברות לדוא"ל תוך שלושה ימי עסקים.₪  042עלות הבדיקה: 
 *9988בדיקות סרולוגיות מתבצעות במלר"ד )מיון( רק בתיאום מראש, באמצעות מוקד זימון תורים של המרכז הרפואי: 

 .28:22עד  20:22משעה  ה'-בימים א'
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 לחצני מצוקה מוקד שר"פ 
 0תליון נפילה דור 

מערכת ביתית חכמה ומתקדמת של לחצני מצוקה  ומשדרי מצוקה המאפשרת מגוון רחב של פתרונות 
בקווים רגילים וקווי אינטרנט + תליון מזהה הפועלת   למצבי מצוקה. המערכת מבוססת על רכזת מתקדמת

 נפילה עמיד למים המשמש גם  כלחצן מצוקה.
 

 לחודש. ₪  01עלות: 
 לחודש(₪  9.לחודש. )עלות לחצן רגיל ₪  1.של  תוספת -  קייםעלות שדרוג מלחצן שרפ 

                                            ___________________________________ 
 0נייד שרפ דור 

הלב"  מכל מקום בארץ   -עם "מוקד שר"פ 0/2.מאפשר חיבור ישיר  -קטן וקומפקטי  –הלחצן הסלולארי 
 )כפוף לכיסוי הסלולאר באותו מקום( .    

 קל משקל, נוח ופשוט לתפעול, מבוסס על תקשורת סלולארית.  
הלב -הלחצן אטום למים/גשם.    בעת לחיצה על הלחצן נפתח רמקול המאפשר למנוי לשוחח עם "מוקד שר"פ

 ולקבל  את הסיוע הנדרש והמתאים.   
 

 לחודש. ₪  91עלות: 
 לחודש. ₪  11של  תוספת -  קייםעלות שדרוג מלחצן שרפ 

                                     _______________________________________ 
 

 הסיוע במוקד כולל: 
כל מנוי/ה ובכל פניה מדבר מידית עם רופא בכיר המאבחן את מצבו ומתווה את אופן המשך הטיפול. במידה 

שליחת צוות רפואי הביתה, הפניה למיון, מרשם רפואי, הזנקת אמבולנס, עדכון  -ונדרש  או לבקשת המנוי 
 אנשי קשר והמרפאה ביישוב, הפניה וסבסוד מרפאת לילה.  

 לפנות לעירית פורת-לפרטים והזמנה

 בהתרגשות ובשמחה  בית אשלים פותח שעריו שוב לוותיקי הפריפריה                                       

לאחר תקופה של כמעט שנה של הקורונה האכזרית, ובעקבות ההכרזה על פתיחת המשק, החלטנו לחזור 
לתקופה של לפני הקורונה ולהחזיר את וותיקי הקהילה והעובדים הזרים שלהם לפעילות בבית אשלים, 

 ובמקביל לסיים את הפעילות במועדון עינב.
בצהרים תתקיים פעילות בבית אשלים  80יום ראשון משעה תשע וחצי בבוקר ועד שעה  08.0.08החל מתאריך 

 )קשישים ועובדים זרים(.רק למחוסני קורנה!  -עם דפנה הירש וסמדר ליש 
המעוניינים לחזור לאכול בבית אשלים ארוחת צהרים וערב מתבקשים לפנות למיכל מנהלת בית אשלים על 

 מנת שנוכל להיערך בהתאם ובשמחה.
 בהדרגה נחזיר את המפעילים החיצוניים:

 לפיזיוטרפיה קבוצתית-אפרת כץ תחזור בימי ראשון בשעה חמש וחצי 
 עדיין לא נקבע יום.-טל אוהב חיות יחזור

 בהמשך נוסיף עוד מפעילים מבחוץ.
בחדרו של הדייר\או נאפשר למשפחות דיירי בית אשלים לבקר  3....2.החל מתאריך -בפעימה השנייה

ניתן לשלוח למיכל לואטספ או להראות במבואת הכניסה ליד חדר אחיות  עם מסיכה ואישור תעודת מתחסן }
 .לאחות במשמרת{ ללא  אישור מתחסן לא נאפשר ביקורים בתוך הבית

                                                                                          ממליצה במזג אויר טוב לשבת בחוץ באוויר הפתוח!
                                              תודה על ההבנה ובתקווה לימים טובים

 מיכל רביב מלכה מנהלת בית אשלים                                                                
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 תרבות אפיקים
 

 מאחלת בהצלחה למנכ"ל היוצא אמיר כהן ולמנכ"ל הנכנס קורן רביב.
 :  עמית ניר, דפנה כהן, דניאל קליימן ואיה קורץ ברונטמן.וועדת תרבותתודה לצוות 

 על העזרה בחשיבה ותיכנון החגים הקרובים. 
 

 ?1.3.מה יהיה בפורים אפיקים 
 

 כל תוכנית היא בסיס לשינוי, בהתאם להנחיות 
שירי פורים ומוסיקה לריקודים, הפעם  –נחגוג את פורים עם עגלת בירה כמיטב המסורת  – .... –ביום שישי 

אין צורך להתפלח לשום מקום.. גם אנחנו היינו רוצים אחרת, אבל זה מה שיש ונעשה ככל יכולתנו לשמח 
 אתכם.

כולם מוזמנים להתחפש ולבוא להתכבד בכוס בירה וקצת ריקודים  -בכיכר דיזינגוף   84:22נתחיל בשעה 
 יהיה שמח.  –טל רונן על המוזיקה  -די.ג'י במתחם העגלה. 

 בהמשך נודיע על המתחמים הנוספים שנתעכב בהם
  

 31:11-31:11הפנינג פורים שמח ומבדח לילדים ולהורים בין השעות  – ..2.ביום שבת 
 בהפקת איילה פינסקי ותרבות אפיקים.

 מתחמים  ברחבי הקיבוץ מלאים בכל טוב... אז מה באמת הולך להיות שם?  6
איפור לפנים, ג'אגלינג, הצגה לילדים, צלם מגנטים, סוכר ופופקורן , רכבת קרוניות.. ועוד הפתעות. בואו 

 השאר כבר עלינו.... -מחופשים ושמחים  
 יהיו מחצלות על הדשאים ואתם מוזמנים למצוא לכם מקום לנישנושים נוספים  מהבית.

 

האירועים מיועדים רק לתושבי אפיקים, לא לשכוח עטיית מסיכות לאורך האירוע ושמירה על אי 
 התקהלות.

שיתוף פעולה מלא של הציבור ושמירה על ההנחיות וכמובן שיחה מוקדמת עם הילדים שמסתובבים 
 זה המנוף להצלחת האירוע. –בלי ליווי הורה 

**************************************************************************** 
 

תסמנו לכם  –מתוכנן טיול משפחות עם ישי קופילבסקי  1..-ב
 ביומנים.

 פרטים בהמשך במדיות השונות.
 

בחודש האחרון נפגש צוות חשיבה: סילבי  אולם המופעים : -עידכון  
רעיונות לחידוש פרידמן, מאיה אשכנזי, גל אולמן ואסנת בזמן לטובת 

וריכוז פעילות תרבות נוספות במרכז הקהילתי אולם המופעים וספריית 
וועדת תיכנון.  –, בשיתוף פעולה עם סלעית בקיש ואורית דומוביץ' אפיקים

 ובעזרתם של המנכ"ל היוצא אמיר כהן והמנכ"ל הנכנס קורן רביב. 
 

 
                                                                                      

 ו בשבט“מפעילויות ט                                                                                             
 צלמה אסנת בזמן                                                                                              



05 

 

 תודות לט"ו בשבט

 לנטלי פלד על סדנת עציצים מבקבוקים -תודה  למתנדבים לאירועי ט"ו בשבט בסימן חינוך סביבתי 
על  ליותם עתיר , נעמה נגר, טל צ'וינס, ויזהר אברהם, לעמית ניר על עמדת פיתות בטאבוןממוחזרים, 

 הפעלת משפחות צעירות וילדים בסדנאות יצירה בדשא בית הטבע.
 

צביעת ארונות חשמל  -על מיזם "מכניסים צבע לחיים"   תודה לאסיה לשם
רומנו, רק, בזמן, יסוד, רוט, גומפל, לנקרי, מי  –באפיקים ביחד עם המשפחות 

 טל, אולמן ,ברונטמן ליה, צברי.

על הוצאת טיול אופניים כמיטב המסורת לזכר יהודל'ה  תודה לצפריר פינסקי
 ולאורי חדד על הנכונות להצטרף ברכב ליווי .–לייש ז"ל 

נבות תומר, לילך אוליאל והילדים, נגה ועטר גלסמן והילדים,  –המשפחות שיצאו 
אורית וגיא דומוביץ' והילדים, רם ובארי טל, נטלי ובועז טסלר והילדים, ניר יסוד 

 והילדים, כנרת לוכטר והילדים, תרז פינסקי, אבי צחורי, אביגדור רויטמן. 

 –תערוכת ט"ו בשבט 
 תודה לצלמים ותודה ללירן מורד על העזרה  בהקמת התערוכה              
 "...וקולו של הירק נדם ומגיע צהוב לעולם. –הגר רם 

 ובן אין העץ מלבלב, ושלכת.. שלכת בלב... )מילים: חיים קינן, לחן: משה וילנסקי(                   
 בן יסוד, בלינדה ושונטל פודולסקי.

 תמרי חוגגת יום הולדת בט"ו בשבט. –עופר רומנו 
 ניר עתיר, ענבל ענברי.

 .בחצר האחורית שלנו –אסתי עמית 
  הגינה שלי. –ריבקי בר ניב 

 הנוף מהחלון. –קרן דובדבני אליהו 
  העץ בגינה והעץ של אסתי חרמון. –דרורית רק 

 שנה אני אומר שיש לנו קיבוץ יפה... 93כבר  –יונה אבן 
 גבי אבן, מיקה ותומר מי טל, ליה ברונטמן. 
 .הנכדה נטע ליד חדר האוכל –סמדר ליש  

, בתיה שריג, רותי פריחה  -, שבו לנקרי , תמר ואסנת בזמן, מיכל וולך זווית שונה –יואל רובינצ'יק 
 .3521הצאלון שבני ברקן נטע בשנת  –ברקן 

 אורנית לוהבת מכסה את סככת הקלנועית בביתי. – טלמונה כהן
, פיני בן סירא, אסיה  ציפור גן עדן –מירב שדה, שלמה אסטמקר, דוד בריק , מיכה נחושתן, גילה בחנוף 

 לשם, איריס לופטין, מאי פלס, מאיה אשכנזי קלוסקי.
 עירית על שם הפרח עירית גדולה. –עירית פורת 

  בגינת הקקטוסים  של חביבה. –צביקה אריאב 
 התחדשות: פרגים אחרי השריפה האחרונה בבית העלמין. – רינה כץ

 על תיכנון מוקדי הנטיעה. - ומוטי קומורוב ‘ תודה ליואש שדה, אורית דומוביץ -ו בשבט “נטיעות ט
על עזרה  לדקל מנחמי, מעיין פלג, איתי מידן, וניר יסוד -תודה לצוות גן נוי על הכנת המוקדים  

 למשפחות במתחמי הנטיעות.
 סוף שבוע רגוע, תרבות אפיקים
 אסנת   בזמן
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 דודי מים חמים בקיבוץ אפיקים
 לחברים שלום.

 בשעה טובה פנינו קדימה לפרויקט התקנת דודי מים חמים וביטול מערכת המים החמים של הקיבוץ.
 למה לעבור לדודי מים חמים ?

 מערכת המים החמים של אפיקים עובדת הן על חשמל והן על גז.
 .השמש –זו מערכת יקרה, שאינה יכולה להשתמש במשאב גדול וחינמי העומד לראשותנו 

מעלות מים  6גם חיוב החבר עבור שימוש במים חמים יקר פי  –כפועל יוצא מעלויות אחזקת המערכת 
 קרים.

 
 מה זה בעצם דוד מים חמים?

 מערכות לחימום מים: 6ישנן 
 דוד מים + קולטי שמש –מערכת סולארית 

 המערכת המומלצת.
 בנויה מדוד מים )מגיע בגדלים שונים לבחירת החבר( וקולטי שמש.

 המערכת היברידית ומחממת את המים על יד אנרגית השמש ובמידת הצורך על ידי חשמל.
 דוד מים )מגיע בגדלים שונים לבחירת החבר( ללא קולטים. –דוד חשמל 

 מערכת העובדת רק על חשמל.
 מצבי עבודה, עובדת על חשמל. 6בעלת  –משאבת חום 

אופציה זו מומלצת למי שמסיבה טכנית לא יכול להתקין דוד והיא עדיפה מבחינה אנרגטית על דוד 
 חשמל.

 

 גדלים של דוד המים:
 הדוד מגיע בגדלים שונים, לבחירת החבר.

 ליטר. 022-ו 822, 802, 12
 הגודל המומלץ הוא בהתאם למספר הנפשות בבית )בכל מקרה המשפחה רשאית לבחור כרצונה(:

 ליטר 12דוד בנפח  –נפשות בבית  8-0
 ליטר  802דוד בנפח  –נפשות בבית  0-6
 ליטר 822דוד בנפח  –נפשות בבית  2-2

 ליטר 022דוד בנפח  –נפשות ומעלה  2
 

 עלויות ומימון:
 ליטר. 822דוד בגודל של עד  -הקיבוץ משלם על

 פאנל סולרי )קולטים( ותוספות כגון מסנן אבנית ועוד .  -המשפחה משלמת על
תותקן משאבת חום או דוד חשמל                                    -במידה ולא ניתן להתקין מערכת סולארית בשל בעיות טכניות

  ליטר(. 822עד 
 

 בטיחות:
יש אישור קונסטרוקטור בלתי תלוי, כלומר ללא קשר לחברת כרומגן, לגבי יכולת נשיאת משקל הדודים 

 על גגות הבתים.
 לדודים יוקצה שטח שיקבע על גג המבנה.
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 לוגיסטיקה:
  נדרשת עבודת חשמל בתוך כל דירה. –לפני התקנת המערכת 

 חשמלאי מוסמך, יחד עם צוות מטעמו. –את עבודות החשמל יבצע עמאר         
 .אשת הקשר לטובת עניין זה, ופרויקט הדודים בכלל, היא ענבל ענברי 
 אזורים, לכל אזור מרכזיית מים חמים. 2-הקיבוץ מחולק ל 

 מנת לסיים אזור ולסגור מרכזיה.-התקנת הדודים תעשה ע"פ האזורים, על        
 .לאחר התקנת הדוד, כל חבר יקבל תעודת אחריות אישית 

 שנים על הדוד עצמו, שנתיים על אלמנטים חשמליים. 2
 חשוב לשמור על התעודה על מנת לקבל שירות במקרה של תקלות.

  בתום תקופת האחריות הטיפול בתקלות  -הדוד והמערכת כולה הם חלק מהדירה ורכוש המשפחה
 יהיה על חשבון החבר.

 :טיפול בתקלות 
 מנת לתת מענה ראשוני.-תאופיק יצא להשתלמות מטעם חברת כרומגן, על •
 יוקם מחסן חלקי חילוף לטובת מענה ראשוני . •
 שעות. 02התחייבות להגעת טכנאי תוך  –תקלות שיועברו למוקד כרומגן  •
במידת הצורך, אגף בינוי ותשתיות ילווה את החברים לאורך השנה הראשונה בתהליך זה,  •

 וכמובן שיהיה זמין לעזרה גם בהמשך.
 
 
 

 לסיכום:
האפשרויות( תביא להוזלת עלות המים החמים לחברים/תושבים, ובנוסף  6-התקנת המערכת )כל אחת מ

 תהווה חסכון כספי למערכת )תמנע הוצאות לא צפויות עבור מערכת ישנה(.
ינותק אותו אזור ממרכזיית המים החמים אליה הוא  -בסיום התקנת מערכת חימום המים בכל אזור 

 שייך והמרכזייה תיסגר. כל דירה תעמוד ברשות עצמה.
 

אנחנו משקיעם הכנה ומחשבה רבה כדי  שהעבודה תהיה מסודרת, נקיה, אסתטית ומקצועית. למרות 
זאת, בפרויקט בסדר גודל כזה, יהיו גם מהמורות וקשיים, כך שחשוב לשמור על גמישות, סבלנות והבנה 

 שרק בשיתוף פעולה של כולנו נגיע לקו הגמר בצורה הטובה ביותר שניתן.
 

 בברכה,
 אמיר כהן מנכ"ל קהילה היוצא

 קורן רביב מנכ"ל קהילה
 מנהל אגף בינוי ותשתיות –איציק כהן 

 
 
 
 

להצגת “ כרומגן”בשבועות הקרובים נעשה מפגש חשיפה עם נציגי חברת 
 הפרוייקט והאביזר
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 מחירים לצרכני תעו"ז באגורות לקווט"ש     
 
 

 הודעה לציבור מטעם חברת אורות חשמל א.ח אפיקים בע"מ
 רשות החשמל הודיעה על שינוי במחירי החשמל.

 1.3./13/13תחולת התעריפים החדשים מיום                                 
 

 להלן המחירים החדשים לצרכנים:

 הסעיף

 אחיד ביתי

 אחיד כללי

 מאור רחובות

 תשלום קבוע אחיד ביתי חד פאזי

 תשלום קבוע אחיד ביתי תלת פאזי

 תשלום קבוע אחיד כללי חד פאזי

 תשלום קבוע אחיד כללי תלת פאזי

 אמפר 011תשלום קבוע צרכני תעו"ז עד 

 תשלום קבוע מאור רחובות חד פאזי

 תשלום קבוע מאור רחובות תלת פאזי

 אמפר 011תשלום קבוע כללי  מעל 

 אמפר 011תשלום קבוע תעוז מ.נ  מעל 

 תעריף

43.3 

45.38 

37.94 

09.77 

20.13 

09.77 

20.13 

38.12 

09.77 

20.13 

209.4 

200.6 

  

 אגורות

 אגורות

 אגורות

 ש"ח

 ש"ח

 ש"ח

 ש"ח

 ש"ח

 ש"ח

 ש"ח

 ש"ח

 ש"ח

 כולל מע"מ

51.66 

53.19 

44.39 

23.03 

24.60 

23.03 

24.60 

44.48 

23.03 

24.60 

256.7 

247.57 

 מש"ב עונה

 שפל  

 גבע חורף

 פסגה  

    

 שפל  

 גבע מעבר

 פסגה  

    

 שפל  

 גבע קיץ

 פסגה  

 תעריף לקווט"ש
באגורות לפני 

 מע"מ

 תעריף לקווט"ש
 באגורות כולל מע"מ

33.94 39.70 

53.68 62.80 

87.59 012.48 

    

31.61 35.81 

36.65 42.88 

43.79 50.23 

    

30.59 36.96 

45 52.65 

96.40 
  

002.81 
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פרויקט  צביעת                          
 ארונות חשמל

 בהדרכת אסיה לשם
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 "תאריך שלא נשכח" 
 :23.2.2242, 222מתוך עלון קיבוץ אפיקים השומר הצעיר מס' 

 
שנים מאז נטענו את העץ הראשון. אין הקיבוץ נוהג לציין את היום הזה. לרבים  3( מלאו 8460לפברואר ) 01-ב

מאיתנו הנמצאים כעת במשק לא ידוע כלל תאריך זה. וכי מי פתאום יתחיל להיזכר בימים אלו על מעשים שהיו 
 יום, דאגות של פיתוח המשק וענפיו. -שנים? כולנו שקועים בדאגות יום 3לפני 

 אלו אשר השתתפו בנטיעת העץ הראשון, בטוח אני כי יום זה נחרת בלבם. יום בו הגיעו המים ל"נקודה".
, שנה ראשונה, 02לחברים אשר לא השתתפו ביום הנטיעה, הננו להביא קטע מאחד הגיליונות של אפיקים מס' 

 שנכתבה ע"י א.ב )אריה בהיר?( לזכר יום זה.
 

... נחפרו הבורות, השתילים שנקנו ביהודה לא היו כל כך משובחים )בשנת הבהלה ובולמוס הנטיעה קשה היה 
התחילה  –יום חמישי  – 01.0-לפברואר נסעו כמה חברים להוציא את השתילים. ב 02-להשיג שתילים(. ב

הנטיעה, השתילים  הגיעו, הבורות חפורים והנה השתיל הראשון בבור. סודרה הגומה, הונע המוטור רחוק רחוק 
יד הירדן וכולם מחכים. המים מתמהמהים לבוא. חבר אחד הולך לסוף התעלה מתוך חרדה. היגיעו המים -על

להרוות את צמאון השתיל? והמים מתנהלים לאטם. האדמה סדוקה ובולעת את כל המים הבאים. מתמלאים 
הסדקים והמים אינם זורמים הלאה. פתע מתגלה בור או סדק חדש והזרם נעלם לתוכו. בטוריות ובידיים 

סוף התגברו על צחיחות אלפי שנים ונכנסו -סותמים החברים את הפרצות ו"עוזרים" למים להתקדם. והנה סוף
ברית עם הקרקע. המים  –לגומה הראשונה. לשמחת החברים אין סוף, את כולם מחיה הרגשת הרגע הגדול 

 ועבודת האדם הנם הערובה הנאמנה ביותר לשיבת הבנים לגבולם.
ולמחרת, עם סיום הנטיעה, ביום השישי, התחילו נוהרים אנשי המשקים למקום הנטיעה. היתה זאת מסיבה 

ג'וני וחוות כנרת, אשר -נהדרת של אנשי הקבוצות בעמק הירדן, אלו שהתחילו את הצעדים הראשונים באום
מספר למאות; והנה עוד ישוב חדש מתחיל להווצר ורומז -שנים והגיעו ממתי 02עברו את כל גלגולי התקופה של 

לחדשים שיבואו בעקבותיו. ברגעים כאלה נשכחות כל המסגרות המפרידות, ונראה אך הדבר הגדול המאחד חיי 
 שיתוף ויצירת קומונה שתקיף את רוב מניינו של הדור הצעיר.

 והרגשת ראשונות זו לוותה את המסיבה ההיא.

 מאיה אשכנזי, מן הארכיון

 משק אביגד  /   מושב עידן
 ) סיפורה של משפחתה של ענת פלס , ביתו של משהלה, התפרסם בעיתון(

 
הגיעו מתן  וענת אביגד למושב עידן עם חזון להקמת משק חקלאי , ציוני  0222בשנת 

ומחובר לאדמה למרות תנאי   הגידול  המאתגרים שבערבה. הם החלו בגידול אורגני 
בחממות, ובמהלך השנים התרחבו לטיפוח ירקות רבים נוספים, ביניהם קולרבי, 

 פטרוזיליה, כוסברה, שומר ועוד.
בתקופת הסגר וימי הקורונה, כאשר כול מערכי השיווק הקונבנציונלי, הושבת ונעצר, חשש 

הם פתחו חנות דיגיטלית   -הזוג לגורל יבול הירקות  שבו השקיעו רבות. אחרי מחשבה  
וחידשו את אתר האינטרנט של  המשק, חלה עליה משמעותית בביקוש לסלי הירקות 

 הטריים והבריאים.
את משק אביגד  הוא יבול הירקות האורגנים , באיכות בריאה וגבוהה שאין   מה שמייחד”

כל הירקות טעימים וללא ריסוסים, ללא פערי ”אומרת ענת אביגד, “, בשום מקום אחר
 “.תיווך, ללא קירור, מהמשק לצרכן

אתר החנות הדיגיטלית פתוח וכול ההזמנות מתבצעות מהיום למחר.  
Www.avigadfarm.co.il               2202032082ענת אביגד 
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 קיבוץ אפיקים –ועדת הביקורת 

 1.3.תוכנית הביקורת לשנת 
 

  לחברים וממלאי התפקידים שלום רב, 
ועדת הביקורת שמחה לעדכן כי לאחר שנתקבלו פניות מחברים בבקשה להעלות נושאים לביקורת 

לשנה הקרובה, ולאחר מספר ישיבות שקיימה עם המבקר הפנימי הוחלט כי תכנית הביקורת לשנת 
 תהא כדלקמן: 0208

 בחינת התפעול והממשקים בהפעלת הבית. –בית אשלים  .1
בחינת כלל סוגיות מודל הקליטה באפיקים.    –.   תקנון נקלטים 2  

 
שיתוף הפעולה של החברים וממלאי התפקידים חיוני להצלחת הביקורת, על מנת שנפיק ממנה את 

 התועלת המירבית.
 בברכה,

 חברי ועדת הביקורת 

 טקס בבוסתן הבנים
 

כל שנה בט"ו בשבט נערך טקס לזכרם של טל בחשיאן ועופר גרה שנדרסו ע"י משאית בשובם ממשחק כדורסל. 
.  הם היו רק בני ארבה עשרה. כבר שש עשרה שנים, ניצן שפירא מנהלת החמ"ש, 02.88.8416-האסון קרה ב

מקפידה על קיום הטקס בנוכחות ילדי החמ"ש והורי הבנים. בתחילה הנטיעות היו ברחבי הקיבוץ. אבל כבר 
כמה שנים שהוקם בוסתן לזכר הבנים, ומדי שנה בשנה נערך טקס וההורים נוטעים בו עצי פרי. והבוסתן הולך 

 ומתעשר.
גם השנה התאספו ובאו הילדים, בני משפחה והורים. בטקס נשמעו דברים על טל ועופר, ונקראו שניים שלושה 

קטעים בנושא עצים וט"ו בשבט. כאחת שמשתתפת בטקס כל שנה )הייתי מורתם(  אני חייבת לציין את 
התנהגותם המופתית של הילדים הצעירים, המקשיבים בקשב רב לדברים הנישאים ולומדים איך אפשר לשמור 

את זכרם של אלה שהיו כאן, ילדים כמוהם, ומתו בטרם 
 עת.

 דברים שנאמרו לזכרם:
"עופר היה תלמיד שקט, לא מעורב כל כך אבל תמיד היה 

חיבור חלקים שונים זה לזה, חריטה, קשירה  -עסוק במשהו 
גזירה וכל מלאכת כפיים שניתן היה לעשותה מתחת 

לשולחן. הוא היה ילד עם תבונת כפים יוצאת מן הכלל, עם 
אהבה למלאכה, חריצות ושקידה עד לסיום כל מוצר עליו 
עבד. אם נפגשת בעופר כשהוא אוחז חתול או כלבלב, מיד 

הרגשת שיש בו רכות, רגישות עדינה באופן שבו החזיק בהם 
או ליטף אותם. כשצריך היה לעזור היה בין המתנדבים הראשונים. מעולם לא סרב לתת כתף. תמיד ידענו  

 שאפשר לסמוך עליו. כזה היה עופר וכך גם אני זוכרת אותו.
טל תמיד היה נוכח. בחיוכו, בעוצמת קולו וביכולותיו הספורטיביות. הכיתה בלעדיו ודאי נראתה אחרת. גם 

לאחר שסיימתי ללמדו נשאר אתי בקשר. בכל פעם שהיה עובר לידי, היה מושיט לי יד לתקיעת כף, כשהוא 
מוסיף את חיוכו החביב. כשהיה נוסע מולי באופניו, כבר מרחוק היה קורא בשמי בהדגשה אופיינית שכבר 

טל  -הכרתי אותה. מפטיר מילת חיבה, מושיט ידו תוך כדי נסיעה וממשיך הלאה. תמיד זכורה לי התמונה  
 רוכב על אופניו היפות, גב זקוף, ידיים בכיסים, בלוריתו מתנפנפת והוא כאילו יושב על גג העולם. כזה היה טל".

 עופר וטל היו תלמידי... מיוחדים בדרכם... וכך אזכור אותם תמיד. 
 עפרה             יהי זכרם ברוך!!!                                                                                                             
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 האם למחאת המונים יש כוח?  -ריאיון עם חגי ענברי  
 
                                            ?מה מניע אותך להיות פעיל בתנועת המחאה. 8
שנים. המניע העיקרי שהביא אותי להשתתף במחאה היא פרשת הצוללות.  2אני לוקח חלק פעיל במחאה כבר  

באופן אישי עקבתי אחר התנהלותו המושחתת של נתניהו עוד לפני שנחשפו הפרשות הידועות היום כפרשות 
כשפורסם התחקיר של רביב דרוקר שפוצץ את פרשת הצוללות,  0283. ולכן, בנובמבר 2222, 6222, 0222, 8222

הייתי כבר דרוך וטעון. כבר בזמן אמת, כששודר התחקיר של רביב דרוקר, הבנתי בצורה אינטואיטיבית שמדובר 
בפרשה חמורה ביותר ובעלת מימדים מטורפים. ובאמת, ככל שחלף הזמן מרגע התפוצצות הפרשה, נחשפו עוד 

ועוד פרטים שחשפו את מימדי הפרשה והשלכותיה, והם חיזקו בי את ההבנה שמדובר בפרשת השחיתות 
    הביטחונית החמורה בתולדות המדינה!!!

חשוב לי להדגיש שלמרות התמקדותי בעיקר בפרשת הצוללות, אני מזדהה לחלוטין גם עם סיבות נוספות למחאה 
הקשורות לפרשות נוספות ולמעשים שבהם מסובך נתניהו, שגם הם חמורים ביותר. למשל, היותו של נתניהו 

נאשם בשוחד, מרמה והפרת אמונים, פגיעתו המתמשכת בדמוקרטיה ובשומרי הסף, וכמובן גם התנהלותו 
(, קריסת הכלכלה, סגרים פוליטיים, כאוס במערכת 82/0-מתים )נכון ל 2,631–הפושעת סביב הטיפול בקורונה 

 ….החינוך ועוד

 .ישנה הרגשה שהמחאה קצת קטנה במימדיה, למה לדעתך?0
ככלל, מחאה לא אמורה להימדד רק בכמות המפגינים הלוקחים בה חלק, אלא בהישגים ובתוצאות שהיא 

מביאה. הבחינה של מידת האפקטיביות של מחאה רק דרך הנתון המספרי של כמות המפגינים היא מטעה. כמות 
המפגינים כמובן חשובה ביותר, אך היא רק דרך אחת לבחינת מחאה. השאלה המרכזית שצריכה להישאל לגבי 

 המחאה היא מה הן התוצאות שהיא מצליחה להשיג? 
ולכן, מי שרוצה ללמוד על האפקטיביות של המחאה הנוכחית צריך לשאול את עצמו: מי ייצר את דעת הקהל 

שהביאה את נתניהו לבית המשפט?! מי לוחץ ומפמפם את הדרישה הבלתי מתפשרת להקמת ועדת חקירה לפרשת 
הצוללות?! מי דואג לחשוף ולהדהד את התנהלותו הקרימינאלית ואת פשעיו של נתניהו?! מי גרם להתפרקות 

 הממשלה הפריטטית )הגדולה בתולדות המדינה(?!
שנים ומסרבים להיכנע  2בסופו של דבר מדובר בקבוצת אזרחים נחושים ועקשנים שלא מרימים ידיים כבר 

קבוצת המחאה היא הגוף היחידי שמהווה אופוזיציה לוחמנית ואפקטיבית  לשלטונו המושחת של נתניהו.
 לשלטונו המושחת של נתניהו. 

לא היתה עוד  -חשוב להבין שהמחאה שעליה אנחנו מדברים היא המחאה המתמידה ביותר מקום המדינה 
שנים. צריך לקחת בחשבון שהמחאה אינה ממומנת ואין לה  2בתולדות מדינת ישראל מחאה שהתמידה מעל 

היא מגוונת מאוד מבחינת הקהלים והאנשים שלוקחים בה חלק, קבוצות האינטרסים,  –מנהיגים רשמיים 
הגילאים וכו'. ולמרות כל זאת, המחאה אולי נראית קטנה, אך הלכה למעשה היא איננה כזו. אנחנו מדברים על 

מחאה שבאה לידי ביטוי בצמתים ובגשרים לכל אורכה ורוחבה של מדינת ישראל ולוקחים בה חלק אלפים רבים 
של אזרחים. נכון שבנקודת הזמן הזו, ניתן היה לצפות שאת בלפור יציפו עשרות ואולי מאות אלפי מפגינים, אבל 

 להערכתי אנחנו עוד נגיע למספרים גבוהים משמעותית מאלה של היום.

 . דרכן של מחאות לגווע במשך הזמן. האם אתה מרגיש החלשות  בקרב האנשים אתם אתה  שותף?3
אינני מרגיש החלשות, אבל אצל חלק מהאנשים, באופן טבעי, יש תקופות שבהן יש צורך לקחת 'צעד אחורה' 

 לטובת התאווררות ו'מילוי מצברים', ויש תקופות של חזרה לקדמת המחאה.
ישנם פנסיונרים שלהם  –שנים זו חתיכת תקופת חיים! קהל המוחים הוא מאוד מגוון  2צריך לזכור שמחאה של 

יותר זמן פנוי, ולצידם הורים בעלי משפחות וחבר'ה צעירים שנלחמים את מלחמת הקיום. כל אחד מקדיש 
 ובהתאם לאילוצים שנכפים עליו. למחאה ככל יכולתו

 

 . מה החשיבות לדעתך של המחאה בצמתים למיניהם להבדיל מהמחאה בבלפור?0
מבחינה טכנית, המחאה בצמתים ובגשרים לאורכה ולרוחבה של הארץ מאפשרת גם לתושבי הפריפריה לקחת 
חלק פעיל במחאה. ברור שנסיעה לבלפור כל שבוע ממקומות פריפריאליים ורחוקים, כמו למשל מעמק הירדן, 

 היא קשה ביותר ואפשרית רק ע"י מעטים. 
חשיבות ההפגנות בצמתים ובגשרים היא בכך שהן הדליקו את 'אש המחאה' לכול אורכה ורוחבה של המדינה. 

נתניהו היה שמח לסכל ולכבות את המחאה לו רק היה יכול, אך הפיזור על פני כל הארץ מקשה עליו את המשימה 
 והופך אותה לבלתי אפשרית מבחינתו. 
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 . במה מבחינתך הייתה שונה המחאה בשערי בית המשפט משאר המחאות בהן השתתפת?9
בזמן אמת, במהלך המחאה מול בית המשפט, לא הרגשתי משהו יוצא דופן ביחס להרגשה שחוויתי בהפגנות 

אחרות שבהן השתתפתי. אבל עכשיו, כשאני חושב על כך בדיעבד, אני רואה בהפגנה ליד בית המשפט ציון דרך 
 משמעותי. 

החל בתחקירים שחשפו את  -אפשר להביט אחורה בסיפוק ולראות את האבולוציה של התהליך שיצרה המחאה 
הפרשות שבהן מסובך נתניהו, ועל אף ניסיונות הטיוח, השקרים והמניפולציות, הצליחה המחאה להביאו בסופו 

 של דבר אל לאולם בית המשפט המחוזי וגם לבג"צ. 
חייבים להבין שאלמלא המחאה, שמבטאת את האינטרס הציבורי ומייצרת לחץ אזרחי,  לא היה מגיע נתניהו 

 לשערי בית המשפט.
 

 איך לדעתך אפשר לעודד עוד אנשים להצטרף למחאה? –. ברור שלמחאה מתמידה יש ערך .
 תפיסות שגויות שמונעות מאנשים נוספים להצטרף למחאה: 0להערכתי ישנן 

א. אנשים, בעיקר כאלה שחיים במקומות פריפריאליים כדוגמת עמק הירדן, נוטים לחשוב שפשעיו של נתניהו 
 אינם קשורים אליהם, שהם רחוקים פיזית ולכן הם לא רלוונטיים לחייהם. 

 ב. אנשים לא מעריכים מספיק את כוחה, השפעתה והישגיה של המחאה.
 שלטונו המושחת של נתניהו פוגש ופוגע בכל אחד ואחת מאיתנו. –הציבור חייב להתפכח 

אינני רואה אפשרות שבה אזרחים לא חווים בצורה כלשהי את התנהלותו הפושעת והמופקרת של נתניהו, ולכן 
אין לנו את הפריווילגיה להישאר אדישים לאובדן ערכים  –לא מתקבל על הדעת שהם יישארו אדישים 

מתים בקורונה, לפגיעה מתמשכת  2631-שמתבטא בכך שרוה"מ במדינת ישראל הוא נאשם בפלילים, ל
 בדמוקרטיה, לריסוק הכלכלה, לכאוס במערכת החינוך....

אנשים חייבים להבין שמדובר במלחמה 
על עתיד המדינה, על הדמוקרטיה, על 
הבית, ואף אחד לא יעשה עבורנו את 
המלחמה הזו. אנשים חייבים לקחת 

אחריות על גורלם ועתידם, על גורלם 
 ועתידם של ילדיהם ונכדיהם.

 

. אם היית צריך להסביר לילדיך למה 2
אתה משקיע כל כך במחאה, מה היית 

 אומר להם?
האמת היא, שבלי שהתכוונתי, ובלי 

שהייתה זו הסיבה להצטרפותי למחאה, 
 הילדים שלי מקבלים שיעור לחיים. 

הילדים שלי רואים את זוג ההורים שלהם לוקחים חלק פעיל במחאה והם מבינים שאנו נלחמים עבורם ועבור 
 עתידם. 

מבחינתי נוצרה לילדינו הזדמנות מצוינת לממש את המושג 'חיקוי הורי' ואני מאמין ומקווה שמעורבותנו 
במחאה תהווה לילדינו מודל לחיקוי, ושבכך טמנו את הזרע לאפשרות שגם הם ידעו לצאת מאזור הנוחות שלהם 

 כדי להילחם על עתידם, על ביתם ועל ארצם, אם וכאשר ידרשו לכך.
 

. האם אנשים שלא יוצאים למחות וחושבים אולי כמוך, צריכים להרגיש רע כשאינם מצטרפים 2
 למחאה?בפועל 

היציאה החוצה מהבית, איננה מובנת מאליה, גם בקיץ כשלוהט והחום כבד וגם בחורף כשרטוב וקר. אבל אם 
איש, זהו מספר  822-כול אחד יצא אפילו פעם ב... התרומה תהיה גדולה. באפיקים היו פעמים שיצאו להפגין כ

כמו שציינתי, על הצטרפות פעם ב... כל אחד יבוא מתי  מרשים ביותר. מכיוון שקשה להתמיד, אני ממליץ
ובתדירות שמתאימים לו. אין פה חוקים ואין פה "טובים" או "רעים", אבל חייבים לקחת חלק! אסור להישאר 

אדישים ופסיביים!   אנשים מוכרחים לצאת מאזור הנוחות שלהם כדי לקחת את גורלם ואת גורל ילדיהם 
 בידיים. האש כבר איננה מחוץ למפתן הדלת, היא כבר בתוך הבית ממש!!!

 שמעה וסכמה עפרה                                                                          
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 טיול אופנים על שם                            
 יהודהלה ליש                            
 בהובלת צפריר פנסקי                           

 הפסקת חשמל 
 לחברים שלום

 תהייה הפסקת חשמל כללית בקיבוץ. 02.26.20בתאריך 

, חיבור תחנת מתח 2טיפול בקווי מתח גבוהה , התקנת מערכת כיבוי אש במרכזיה  -ביום הזה נבצע

 גבוהה שתוקם לטובת סולרי אפיקים באזור הרפת.

 פרטים נוספים יפורסמו בהמשך .

 

 איציק כהן                                                                                                                        
 מנהל אורות חשמל אפיקים                                                                                         

                                                                                                                    19191..1.2  

 תזכורת לחברים
 יש לעדכן את מיצוי זכויות בכל שינוי:

 מי שיצא לחל"ת / אבטלה 
 מחליף עבודה /מעסיק חדש.

 להעביר אלי תעודת לידה .  –במזל טוב נולד לכם בן/ת 
********** 

בנוסף, חבר בגיל עבודה שלא עובד מכל סיבה שהיא, חייב להסדיר את תשלום ביטוח לאומי                       
 בהוראת קבע מול ביטוח הלאומי .

 ניתן לפנות אלי לעזרה. –ולשמור על רצף ביטוח הפנסיה 
 רק בריאות                                                                                                    

 סילבי פרידמן                                                                                                    
 מיצוי זכויות ופנסיה                                                                                                     
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 זאת דעתי  -המבנים באפיקים  
אני כותבת מתוך כאב. והפעם על המבנים, שיש עליהם שלט שימור אתרים. רובם לא מתוחזקים. לאט 

                  לאט נהרסים. אני אביא כמה דוגמאות:                                                                                             
הגג קרס. בסנדלריה הישנה מרזבים נופלים. שנים שלא ניקו אותם. הסוקול  –בית חולים הישן 

)המסגרת של הרעפים( מהעץ נרקב ונפל. נשאר הרבה ציוד מהסנדלריה. רצו לזרוק אותו ולהפוך אותה 
חלקו הפך להשכרה. חלקו  –לעוד חדר להשכרה. המאפייה הישנה הפכה למשרדים. בית הקירור מוזנח 

   הפך להיות מחסן, בחלק בו נמצא הסליק. השרברבייה לא מתוחזקת.                                                                    
החשמלייה כמקום היסטורי אף היא לא ממש מתוחזקת בחלקים ממנה.                                                                    

הצימרים נסגרו על חודו של קול. סה"כ הרוויחו. הציוד היקר חלקו נמכר. עבודת הנפחות נעשתה ע"י 
דני ארביב. זה היה מוצר יקר. אפשר היה להשאיר לשוכרים. אם הם לא רוצים, צריך לשים במחסן את 

כל הציוד. אני רואה את הכיסאות מהצימרים זרוקים בחצר. אם היו בעיות, בשיחה, בחשיבה מחדש 
אפשר היה לפתור. גם בית הקפה של הצימרים היה מקום חשוב וחבל שנסגר. המסגרייה שהייתה 

לימים לסטודיו שלי ושל אברם רומנו, אנחנו שיפצנו על חשבוננו, שיפוץ שנעשה ע"י שנינו ועלה הרבה 
מאוד כסף, היו כמה חברים שעזרו בפינוי, שבע עגלות אשפה הוצאו מן המקום. המקום היה פעם מוסך 

למטוסים, המבנה נשמר באפיקים עוד מתקופת האנגלים, שם גם צולם קורס הטיס הראשון.                                       
הציוד של המסגרייה עוד מימיו של יצחק הררי נשאר, חלקו נעלם וחלקו נלקח. היה צריך להשאיר 

                                                                   במקום ולשמר.                                                                                                                 
את כל המבנים שציינתי,  אפשר היה להפוך למקומות תיירותיים. תיירות מביאה בדרך כלל הכנסה 
גבוהה. מכאן ניתן להבין שיש באפיקים אתרים ומקומות בעלי ערך היסטורי שחבל שלא נשמרו. יש 

הרבה קיבוצים שמשדרגים ומשפצים אפילו מבנים שמטים ליפול, כי הם מבינים את ערך השימור וכי 
                                                            זאת הכנסה.                                                                                                                   

 לדעתי בנושא זה רצוי להקים צוות חשיבה איך ממנפים את האתרים שנזכרו לתיירות מכניסה כסף. 
לי באופן אישי יש רעיונות ולא רק לי. ישנם חברים שמוכנים לשתף פעולה. תיירות מכניסה בסביבות                         

    לאדם, כמובן שכול זה רלוונטי עם סיום תקופת הקורונה.                                                                           ₪ מאה 
כולל אכילה בחדר ₪, איש ביום )הכוונה לקבוצות( וכל אחד ישלם מאה  62לדוגמה, אם יתארחו 

האכילה, יכולה להיות הכנסה של מאה אלף שקל לחודש. תיירות  בכול העולם היא כלכלית ביותר. 
                                                                                       ומה אנחנו עושים? מאבדים מקור פרנסה.                                                                                          

 מצליח.  -מי שבונה תכנית לטווח רחוק ורואה את השעה הקרובה  
 בכול זאת אני רואה שיכולה להיות מציאות ורודה.

 חרמוןאסתר מלכה קמחי                                                                                                                  

 ובני משפחתהלאשרת ברונטמן 
 קיבוץ אפיקים משתתף בצערך

 על מות אביך
 משה ישורון ז"ל

 
 יהי זכרו ברוך
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 )ממש לאחרונה( ברכות חמות למשוחררים הטריים
 שסיימו את שירות הקבע שלהם ועברו לכוחות המילואים:

 גיורא סנדרוביץ'
 אורי צרי

 גל דומוביץ'
 בהצלחה ובקלות במרחב האזרחי.

 
וברכות חמות לארבעת בני הכיתה, מגויסים טריים, שהתגייסו לצבא לאחר שנת שירות  של 

 נתינה מלאה:
 עמית פודולסקי

 תום פלס
 להב-נעם שפירא

 עמרי רובינצ'יק
 

 בקורס קצינות. , שסיימה מצטיינתעתליה הלחמיוצרור ברכות גם ל
 עתליה, כל הכבוד לך!

 
 “קשר חם”באהבה                                                

 בט"ו בשבט נשלחה למשרתים חבילה של מתוקים ואהבה ופירות יבשים,
 .גבי אסםהפעם כתבה את המכתב בחבילה, 

 שינשיניות ושינשינים
 חיילות וחיילים

 אהובים שלנו יקרים!
 

 כמעט שנה שאנחנו במין תקופה כל כך לא צפויה ומוזרה! 
 אתם בטח מרגישים זאת היטב בקומונות וביחידות בהן אתם משרתים

 והכי מהכל שלפעמים אתם גם מגיעים הביתה פחות מפעם.
 אנחנו פה, מוצאים את עצמנו בסגר שלישי, בתי הילדים סגורים, 

 החמ"ש פועל רק קצת, אין חד"א שפתוח ומחכה לכם בשישי עם הקוסקוס והמילי 
 אבל יש הרבה פעילויות מיוחדות והרגשה שהקהילה שלנו רק מתחזקת!

 אם תרכבו באופניים ותגיעו לכל מיני פינות תגלו כמה הקיבוץ נהיה יותר נקי ומסודר!
 מול מועדון חברת הילדים נבנה מתקן נינג'ה חדש שמלא כל הזמן 

 ושווה לכם לנסות אותו! יש חניות חדשות מסודרות 
 והשכונה בקצה המערבי של הקיבוץ עוד מעט מתחילה להבנות...

 

 כמו שחגגנו את חנוכה באופן חדש ושונה עם מיצגים של אור, 
 גם את ט"ו בשבט המתקרב נחגוג באופן אחר ואולי אפילו נגלה

 שאפשר שתבנה לנו מסורת אחרת!
 אבל כל אלה... מה הם ומי הם לעומת פורים שממש מעבר לפינה!

 אז מתפללים אתכם שהפעם העגלה תהייה רק הפרומו לדבר האמיתי
 והכי הכי והעיקר, שלא תסגרו ותהיו איתנו בבית בחג!!

 כמו תמיד,
 שמרו על עצמכם, וזכרו כי הבית שלכם מחכה לכם בכל מצב 

 עם הכי הכי הרבה אהבה ודאגה שניתן לדמיין!!
 חיבוק מכולנו בבית אפיקים
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מי ראה?                                                           "

מי יודע לאן נלקחו 

המקבילים )שבתמונה( שהיו 

עד לאחרונה ליד מסגריית 

    שגיא גרה?

   גני אסם                              

 ספורט אפיקים(                  )

 1.3.-אות המתעמל תשפ״א

 למרות הקורונה הצלחנו השבוע להוציא לפועל מפעל ותיק ומקסים זה.

 בקהל. ג׳ והוריהם שישבו-מכיתות א׳ מתעמלות ומתעמלים 82בהשתתפות 

 מאמנים: גל פורת, עירית פורת ויונתן פורת.

 

 גני אסם, ספורט אפיקים ועירית פורת, הוועדה המארגנת.                                 
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 בקבוץ אפיקים .עלון אפיקים הודפס בסטודיו קו   

מזל טוב                              לעדנה רוט 

 אסף  -להולדת הנין  

 להדס ודנינכד 

 לרונה ותום ברעוזבן 

 ברכות לכול המשפחה

 מזל טובלבתיה ומשה רוקמן  
 נרי  -להולדת הנכד  

 לליטל ושי פרטושבן 
 מזל טוב‘ לשושנה לזרוביץ

 להולדת הנין
 ברכות לכול המשפחה

 לאופיר ונתנאל מזל טוב

 אליה  -להולדת הבן  

 לגילה בריק

 לדויד בריק 

 מזל טוב להולדת הנכד

 ברכות לכול המשפחה

תודה על החיבוק, התמיכה והאהבה "

של כולם לרגל הולדת האפיקופניקית 

הקטנה שלנו.                                                          

באהבה והוקרה                                                 

 נגה, ענבר ויוני וייסלר

 מזל טובלטל ואורי ינאי 

 תושבים באפיקים

 יונתן  -להולדת הבן  

 מזל טוב!רלי פרץ  ‘ליפעת וצ ברכות לכול המשפחה

 להולדת הנכד הראשון

 נבו   -לנריה  וגלי   בן 

 מזל טוב  לרותי ברקן 

 להולדת הנין 

 ברכות  לכול המשפחה


